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A mobil csókja 
Az enyhén borzas reklámfiatalember két tenyere közé 

fogva szorítja ajkához mobiltelefonját, s szenvedélyes csó-
kot nyom a nőiesen gömbölyded, apró, fekete csodára. 

A duci mobil antennája izgatottan emelkedik föl, a ké-
szülék sincsen fából, nem hagyja hidegen a forró férfiszen-
vedély. A fölhevült ifjú szemei becsukva, így mélyebben él-
heti át a pillanatot. 

„Minden stimmel" - mondja a mobillal hívható bank-
kártya reklámszövege. így igaz, minden egybevág: szép pár, 
a fiú szereti a mobilját, a mobil viszontszereti őt, esküvő, 
nászút, lemerülésig. S ha valóban minden stimmel, frigyük-
ből világra jönnek az első mobilgyerekek: fejük búbján kis 
antenna, hátukban csöppnyi akkumulátor, szemükben 
villog a logo (villogo). A bankkártya lesz a pénzes kereszt-
apa. 

S ha igazán stimmel minden, akkor már bizonyára 
gyártják a nőknek való, bankszámlával nemesített, fiúfor-
ma mobilokat is. 

Nyilas Péter 

Novemberben kezdődik a Széchenyi téri parkrendezés 

Nem csak vágnak, ültetnek is 

Még kérdés, kinek kell nyilatkozni 

Űrlapon vagyon 
(Folytatás az 1. oldalról.) 

Ahhoz, hogy az önkormányzat mégis meg-
feleljen a törvény előírásainak, a határidőig 
minden köztisztviselő megkapta a formanyom-
tatványt, amit csak azoktól gyűjtöttek be és kül-
dik tovább a Közszolgálati Ellenőrzési Hiva-
talhoz (Kelhi), akiket a jogszabály minden-
képpen érint. A későbbi, közgyűlési döntés ál-
tal bevallásra kötelezett dolgozóktól november 
9. után kérik be az adatlapokat. 

„A vagyonnyilatkozat célja a korrupció 
visszaszorítása, ám a képlékeny, elhamarkodott 
és elhibázott jogszabály erre nem, nyomás-
gyakorlásra azonban alkalmas" - vélte Kolláth 
György. A szakértő szerint a szegedi képvise-
lő-testületnek mindenképpen meg kellett vol-
na határoznia a vagyonnyilatkozat tételére kö-
telezettek körét, és a közgyűlési döntés után 
pótlólag elrendelni a bevallások kiöltését azok-
tól, akikre az új határozat vonatkozik. Kolláth 
szerint elképzelhető, hogy az önkormányzat ép-
pen dolgozói védelmében tölttette ki a beval-
lásokat azért, hogy a határidő elmulasztása 
miatt ne a köztisztviselőket vonják felelősség-

re. Hozzátette: így az esetleges késedelemből 
adódó jogkövetkezmények nem érinthetik hát-
rányosan a szegedi polgármesteri hivatal köz-
tisztviselőit. 

A szegedi gyakorlat pusztán az „alkalmazot-
tak felesleges zaklatása" - fogalmazott Majté-
nyi László leköszönt adatvédelmi biztos. 

„Egyelőre csak azoknak a bevallásait gyűj-
töttük össze, és küldjük el a Kelhinek, akikre 
mindenképpen vonatkozik a törvény. Azaz: a 
teljes vezetői állomány mellett a közbeszerzé-
si, pénzügyi, gazdálkodási és az ellenőrzési 
területen, illetve az okmányirodában, a gyám-
hivataban, a közgazdasági irodán dolgozókét" 
- sorolta az érintettek körét Mezey Róbert jegy-
ző. Ők a foglalkoztatott létszám egyharmadát 
teszik ki. Bár a polgármesteri hivatal minden 
köztisztviselőjének el kellett készítenie beval-
lását, a többit csak a november 9-i döntést kö-
vetően kérik be, és küldik tovább a nyilatko-
zatokat - szögezte le a jegyző. Mezey Róbert 
hozzátette: erről a Kelhi illetékeseit értesítet-
ték. 

K. B. 

Bartha László feljelenti a Szegedért Egyesületet 

Nincs hiba a Városképben 
A Marostői III—IV. ütem 

néven ismertté vált telek ér-
tékesítése miatt augusztus 27-
én jelentette fel a Szegedért 
Egyesület Bartha László pol-
gármestert és 17 önkormány-
zati képviselőt, akik az el-
adás mellett szavaztak. Bart-
ha László a közelmúltban 
Polt Péter legfőbb ügyész-
nél érdeklődött levélben az 
ügyről. A válaszlevelet a na-
pokban vehette kézhez a hi-
vatali visszaéléssel vádolt 
polgármester. A dokumen-
tumból kiderül: a Központi 
Ügyészségi Nyomozó Hiva-
tal megtagadta a nyomozást. 

„Már a feljelentés meg-
születésekor is leszögeztem: 
amennyiben bebizonyosodik, 
hogy a Szegedért Egyesület 
állításai alaptalanok, hamis 
vád miatt büntetőfeljelentést 
teszek, és polgári peres eljá-

rást is indítok az érintettek 
ellen jó hírnév megsértése 
miatt" - mondta Bartha Lász-
ló, aki a nyomozás megtaga-
dásáról szóló határozat bir-
tokában kijelentette: megteszi 
a feljelentést, és megindítja a 
polgári pert. 

A Központi Ügyészségi 
Nyomozó Hivatal egy másik, 
Bartha Lászlót is érintő ügy-
ben is részben megtagadta a 
nyomozást. A Városkép Kft. 
privatizációja miatt ugyan-
csak a Szegedért Egyesület 
tett feljelentést Bartha Lász-
ló, valamint Katona András a 
Városkép Kft. igazgatója és 
Tímár László alpolgármester 
ellen, különösen jelentős va-
gyoni hátrányt okozó hűtlen 
kezelés miatt. Bartha felelős-
ségét nem vizsgálják tovább, 
a Tímár és Katona elleni fel-
jelentést pedig a Csongrád 

Megyei Rendőr-főkapitány-
ság hatáskörébe utalták. 

„Hamis vád miatt feljelen-
tést teszek a Szegedért Egye-
sület vezetői ellen, és ingyen 
vállalom társaim védelmét 
abban a polgári perben, ame-
lyet hírnévrontás miatt közö-
sen indíthatunk a SZE ellen" 
-jelentette ki a 17 feljelentett 
önkormányzati képviselő 
egyike, a civilben ügyvéd-
ként praktizáló Tóth László 
még az augusztus 31-i köz-
gyűlésen. A városatya most 
megerősítette: továbbra is 
fenntarja álláspontját, ám jo-
gi lépéseket csak azután tesz, 
ha hivatalosan is tudomást 
szerez az ügyészség dönté-
séről. 

„Egyedül biztosan nem 
élek viszontfeljelentéssel, ám 
amennyiben a képviselőtársa-
im többsége úgy dönt, én is 

csatlakozom hozzájuk" -
mondta Juhász Miklós képvi-
selő, a tizenhetek egyike. 

„Bebizonyosodott, a Sze-
gedért Egyesület nem tud te-
ret nyerni politikai módsze-
reivel, és ez elég: nem akarok 
eljárást kezdeményezni elle-
nük" - szögezte le Péter Szil-
veszter, a feljelentett képvise-
lők egyike. 

„Panasszal éltünk a nyo-
mozás megtagadása miatt a 
Városkép-ügyben, nézetünk 
szerint ugyanis formális logi-
ka alapján, a tartalmat nem 
vizsgálva döntött az ügyész-
ség" - mondta a Szegedért 
Egyesület elnöke. Csapó Ba-
lázs. Hozzátette: a másik ügy-
ben nem kapott hivatalos ér-
tesítést az ügyészségről, így 
azt a döntést nem kommen-
tálja. 

K. B. 

Nem odázható el tovább a 
szegedi Széchenyi téri fák sor-
sának rendezése: novemberben 
kivágják az első beteg, vagy 
rossz helyen álló fákat. A pol-
gármesteri hivatal és a Szegedi 
Környezetgazdálkodási Kht. 
szakemberei tegnapi egyeztető 
tárgyalásuk végén úgy döntöt-
tek, megindítják az évtizedek 
óta halogatott növényrekonst-
rukciós programot - tájékoztat-
ta lapunkat Papp Zoltán, a kör-
nyezetgazdálkodási kht. igaz-
gatója. 

A megbeszélésen részt vett 
Forró Marianna városi főker-
tész, Gila Csaba, a kht. növény-
védelmi mérnöke, Makrai Lász-
ló, az önkormányzat környezet-
védelmi bizottságának elnöke 
és Török Csaba, a terület ön-
kormányzati képviselője. 

A farekonstrukciós program 
megkezdéséről szóló döntést a 
Széchenyi téri fák növény-
egészségügyi vizsgálata előzte 
meg. Gila Csaba és munkatár-
sai fölmérték minden egyes fa 
állapotát. Megállapították, hogy 
sok fa menthetetlenül beteg, má-
sok rossz helyen, túl nagy sűrű-
ségben állnak, s kellő terület hí-

Zsebesek 
a villamoson 
Munkatársunktól 

Egy villamoskocsi-vezető 
segítségével fogott el három 
zsebtolvajt a rendőrség - tájé-
koztatta lapunkat Tuczakov 
Szilvána, a Csongrád Megyei 
Rendőr-főkapitányság sajtóre-
ferense. A Szegedi Közleke-
dési Társaság villamosvezető-
je október 20-án észrevette, 
hogy kocsijának utasai között 
három gyanús személy vegyült 
el. Viselkedésük arra utalt, 
hogy a mit sem sejtő utazók 
zsebeiből és táskáiból kívánják 
kiemelni az értékeket. 

A vezető telefonon fölhívta 
a rendőrséget, és segítséget 
kért. Amíg a rendőrök megjöt-
tek, a villamoskocsi irányítója 
folyamatos és pontos helyzet-
jelentést adott a jármű hollété-
ről, és a zsebesek működéséről. 

A rendőrök végül a Mars té-
ren fogták el a zsebtolvajlással 
kísérletező három férfit. Egyi-
küknél találtak egy rádiótele-
font, amelyet egy nappal ko-
rábban loptak el az l-es villa-
moson egy fiatal lánytól. 

A 18, 23 és 24 éves gyanú-
sítottakat - mindannyian ro-
mán állampolgárok - előzetes 
letartóztatásba helyezte a bí-
róság. 

Az éber villamosvezetőt 
megjutalmazta Lukács János 
ezredes, a Csongrád Megyei 
Rendőr-főkapitányság veze-
tője. 

A Széchenyi-szobor e 

ján, legyöngülve, könnyen áldo-
zatul esnek különféle gomba-
és rovarbetegségeknek. 

A Széchenyi téri platán-, 
hárs- és juharfák állapotának 
romlásához az 1993-as vihar-

öl emelik ki az első fákat. 

ban megsérült fák sebeinek el-
hanyagolása, s a szakszerűtlen 
kezelések is hozzájárultak. A 
letört ágak gyógyír nélkül ma-
radt csonkjaira élősködők so-
kasága telepedett, és sok esetben 

otó: Miskolczi Róbert) 

láthatatlanul, belülről pusztítot-
ták a növényeket. 

A lappangó veszélyre időn-
ként kidőlt fák, leszakadt ágak 
figyelmeztettek. Tragédia Sze-
geden még nem történt - nem 

úgy, mint Balatonfüreden, ahol 
embert ölt a földből kifordult 
faóriás. „A beavatkozás a meg-
előzést szolgálja" - mondta Tö-
rök Csaba. 

A kiemelésre érett fákat nem 
azonnal és egyszerre, hanem fo-
kozatosan, hat év alatt távolítják 
el. A kivágott fákat részben pó-
tolják: helyüket fiatal, egészsé-
ges növényekkel töltik be. Az el-
ső ütemben, várhatóan novem-
ber végén, tizenhat fát emelnek 
ki. A munkát a tér Kárász utca 
felőli végén kezdik. 

A döntéshozók tudják, hogy 
a Széchenyi téri fák sorsát sze-
gediek sokasága viseli szívén. 
Ezért a polgármesteri hivatal és 
a környezetgazdálkodási kht. 
zöld (ingyenesen hívható) tele-
fonszámain várják az érdeklő-
dők kérdéseit, véleményét, ja-
vaslatait. A polgármesteri hiva-
tal üzenetrögzítős, éjjel-nappal 
hívható zöld száma 068&820-
032; ha a telefonáló meghagy-
ja telefonszámát, a hivatal szak-
emberei visszahívják. A környe-
zetgazdálkodási kht. „élő" zöld 
száma 0680820-043 7-14 órá-
ig hívható. 

Nyila« Péter 

Tizenegy napig csúszott a zsalu 

Tetőre vár 
a parkolóház 

Pert kezdeményezhet a város 

Védett a Hági 
Pedagógusköszöntő 

„A Kelemen utca 3. szám 
alatti területet és a rajta lévő 
épületet a helyi értékvédelmi 
rendelet 69-es sorszám alatt 
helyvédelemben részesíti" -
mondta lapunknak tegnap, hét-
főn délután Nóvák István, Sze-
ged városi főépítész, miután 
Széphegyi Lászlóval, a Nemze-
ti Örökségvédelmi Hivatal he-
lyi vezetőjével egyztetett. Az 
előbbi mondat annyit jelent: a 
Hági városépítészeti szem-
pontból immár védett terület-
nek minősül, így a városnak 
jogában áll pert kezdeményez-
ni egyebek között az állagme-
góvás érdekében. Az értékvé-
delem a teljes homlokzatra, a 
vendéglátó részre és az egy-
kori kerthelyiségre is kiterjed, 
s ezek óvása mellett azokat át-
építeni, beépíteni nem szabad. 
Műemléki védettséget élvez a 
régi berendezés, az időközben 
nemhogy az épületből, de Sze-
gedről is elkerült Szőnyi-pan-
nók és a Haraszthy Jenő által 
fesett üvegablakok. 

A város immár könnyeb-
ben érvényesítheti érdekeit, s 
amennyiben a Hági tulajdo-
nosának az előbbiektől eltérő 
elképzelései vannak, könnyen 
jogi vitába kerülhet Szeged 
várossal. 

(Folytatás az 1. oldalról.) 
Gilicze Ferenctől, az épít-

kezés létesítmény vezetőjétől 
megtudtuk, hogy ez alatt a ti-
zenegy nap alatt műszakon-
ként 30-32 szakember mun-
kálkodott azon, hogy elnyel-
jen a ház több mint 500 köb-
méter betont, s az épület leg-
magasabb pontja 21 méter-
rel emelkedjen a járdaszint 
fölé. 

A most inkább egy ellensé-
get elriasztó várhoz, mintsem 
parkolóházhoz hasonlatos 
épületet persze az elkövetke-
ző hónapokban sem hagyják 
magára a mesterek. Bár a fo-
lyamatos, napi 24 órás mun-
karendnek vége, a belső szer-
kezetek kialakításán, a födé-
mek elhelyezésén, a tetőszer-

kezet megalkotásán is szeret-
nének minél hamarabb, még 
a rossz idő beállta előtt túl 
lenni az építők. Aztán pedig 
kezdődhet az épület csinosí-
tása, mert természetesen a 
vasbeton „vár" a jövő nyáron 
már tetszetős külsejével is bá-
mészkodásra készteti majd a 
Stefánia környékén sétálókat. 

A parkolóházról illik még 
tudni azt is, hogy mintegy 
700 millió forintot áldoz rá 
építtetője, a Szepark Kft., míg 
az átadási határidő: 2002. jú-
lius 31. Addigra nem csak 
152 autó számára alakítanak 
ki korszerű „kocsihotelt", ha-
nem elkészül az a panzió is, 
aminek ablakai majd az 
Arany János utcára nyílnak. 

B. Z . 

Magasban. (Fotó: Miskolczi Róbert) 

A jelenlegi tulajdonos, az 
Imosoft Kft, alig két és fél esz-
tendeje - árverezések, perek, 
és egyéb hányattatások után -
67 millió forintért vásárolta 
meg a Hágit, ám azóta őrizet-
lenül, üresen áll az egykori hí-
res vendéglő. Az Imosoft Kft. 
ügyvezetője, Török Zoltán el-
mondta, hogy szádékaik sze-
rint az eredeti funkciót meg-
tartva kívánnak életet lehelni 
a Hágiba, ám arra a kérdésre, 
hogy ezt mikor és miből te-
szik, az ügyvezető - azonkí-
vül, hogy „a kedvező gazdasá-
gi klímára" várnak - nem tu-
dott érdemleges választ adni. 

Nóvák István szerint város-
képi szempontból egyelőre az 
a fontos, hogy a homlokzat 
rendben legyen. A főépítész 
hamarosan a város igazgatási 
irodája elé terjeszti javaslatát, 
amelyben a műemléki védett-
ség megsértése hivatkozva bí-
rósági eljárást kezdeményez. 

Ehhez hasonló esetre az Os-
kola utca 7. számú ház eseté-
ben már sor került. Ott jelen-
leg zajlik az a bíróság által jó-
váhagyott kényszertatarozás, 
amelynek költségeit a város 
jelzálog formájában ráterheli 
az ingatlanra. 

Katlcó Kriszt ina 

A díszokleveleket Bartha László adta át. 
(Fotó: Miskolczi Róbert) 

Munkatársunktól 
A szegedi nyugdíjas pedagógusokat több évtizedes munká-

juk elismeréseként díszoklevéllel és jutalommal köszöntötték 
tegnap a városháza dísztermében. A Rókus I. Sz. Általános Is-
kola és a Zrínyi Ilona Általános Iskola tanulóinak zenés-ver-
ses összeállítása után Bartha László polgármester üdvözölte a 
megjelenteket. Ezt követően kiosztották a díszokleveleket, 
harminchatan arany, tizenketten pedig gyémánt diplomájukat 
vehették át. Oklevelük átvételének hatvanöt éves évfordulójá-
ra heten kaptak vasdiplomát: Áts Etele, Átsné Simkó Katalin, 
Dóczi Andrásné, Dorogi János Géza. HorvayJánosné, KissAI-
bertné és Vitkai Aranka. A hetvenéves jubileum kapcsán rubin 
diplomát kapott: Bacsó Antónia Sarolta, Bittó Endréné, Domb-
rádi Erzsébet, Hudi Antal, Vincze István és Weigel Endréné. A 
hagyományokhoz híven a díszdiplomások megemlékezése 
után a pályakezdő pedagógusokat köszöntötték. 


